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20 -22 aprilie 2018 Ultima “Experienţa e cel mai dur profesor, pentru că mai întâi îţi dă
testul şi apoi îţi spune care este lecţia”.  Legea lui Vernon

Gheorghe Hagi: „Oamenii
de acolo, de sus, ne privesc

ca pe niște gâze!”
Într-un interviu acordat wall-street.ro, Gheorghe

Hagi, managerul tehnic al campioanei en titre a
României la fotbal, FC Viitorul, face o radiografie
perfectă a societății în care trăim, nealterată de
schimbarea de regim din anii ‘90, în care sistemul PCR
- Pile, Relații, Cunoștințe - funcționează mai abitir decât
înainte, românii fiind pentru politicieni doar „niște gâze”.

„Toate angajările se fac pe grade de rudenie, pe
prietenii, iar sportul nu face excepţie. Nu se poate aşa
ceva… Când de la punctul A la punctul Z nu faci bine şi
nu este un parcurs sănătos, nu ai cum să creezi sportivi
care să lupte cu adevărat şi eficient pentru tine, pentru
ţară. Aici este cea mai mare problemă - cine ne
conduce nu are, de fapt, noţiunea de mândrie naţională
şi a construi oameni care să ducă acest brand de ţară.
Noi ceilalţi suntem nişte gâze. Oamenii de acolo, de
sus, aşa ne privesc - ca pe nişte gâze. În rest îşi fac ei
jocurile lor, îşi împart România cum doresc, au dat-o…
Iar noi… noi nu mai contăm - cel puţin pe sport suntem
dezastru. Rar se face câte ceva, şi când se face… Vine
cineva şi strigă faptul că sunt prea mulţi bani şi aşa mai
departe. Statul finanţează politic doar pe-ai lor”, a
declarat Gică Hagi, într-un interviu pentru wall-street.ro.

CE URMEAZĂ Tarifele la
electricitate ar trebui să scadă,
după ce o investigaţie a Consiliului
Concurenţei (CC) a relevat faptul
că mai multe companii din energie
s-au înţeles între ele, cauzând
prejudicii consumatorilor, a
declarat, joi, preşedintele
instituției, Bogdan Chiriţoiu, cu
prilejul lansării raportului de
activitate pentru 2017 - „Mai multe
companii au fost păgubite. Au
participat şi oameni din interiorul
Electrica, deci, într-un fel, s-au
furat singuri. Am sancţionat şi
compania Electrica, întrucât au
fost păgubiţi clienţii ei, tarifele
umflate ducându-se către ei. Am
sancţionat compania şi, în
premieră, vrem ca împreună cu
Autoritatea Naţională de
Reglementare în Energie (ANRE)
să recuperăm prejudiciul creat
clienţilor acestor companii, care
au fost păgubite şi care au
transferat această pagubă către
clienţi“. Potrivit șefului CC, este
greu de stabilit prejudiciul adus
consumatorilor de energie,
întrucât este vorba de licitaţii care
s-au întins timp de mai mulţi ani -
„Vorbim de ani buni în care
preţurile au fost exagerate. Aici,
rolul-cheie îl va avea ANRE,

pentru că este menirea lor să
calculeze preţul corect. Îi vom
sprijini cu datele pe care le-am
obţinut în cursul investigaţiei.
Modul cel mai simplu în care se
poate recupera prejudiciul este
scăderea tarifelor de distribuţie,
lucru, pe care, de altfel, îl vom
recomanda celor de la ANRE“. La
rândul său, consilierul ministrului
Energiei şi fostul preşedinte al

ANRE Niculae Havrileţ a spus că,
în urma investigaţiei CC,
consumatorii ar trebui să simtă o
scădere a tarifelor de distribuţie.

AMENDĂ DE CIRCA 11
MILIOANE LEI Reamintim că, la
începutul acestui an, Concurenţa
a anunţat că a sancţionat cu 73
milioane lei şase companii, printre
care şi Electrica, pentru

încheierea a două
înţelegeri
anticoncurenţiale în
piaţa comercializării
contoarelor şi
echipamentelor conexe
pentru măsurarea
energiei electrice -
„Companiile au stabilit
modul în care urmau să
participe la licitaţii,
astfel încât să nu se
suprapună şi fiecare
dintre participanţi să
câştige contracte de
furnizare de
echipamente cu eforturi
minime. Efectele
înţelegerilor
anticoncurenţiale au
condus la creşterea
artificială a preţurilor de
achiziţie pentru
respectivele
echipamente, costurile
suplimentare fiind
transmise către
consumatorii finali, care
plăteau facturi mai mari
pentru energia electrică.
Comportamentul
anticoncurenţial s-a
derulat în perioada 27
noiembrie 2008 - 30
septembrie 2015 şi a
vizat numeroase
proceduri de licitaţie
publică“. Conform unui
comunicat al Electrica
din 5 ianuarie,
sancţiunea aplicată se
ridică la 10,801 milioane
lei, reprezentând 2,98%
din cifra de afaceri
totală realizata în anul
financiar 2016.

Thanks, Consiliule al Concurenței!

Țeparii din energie, amendați.
Scade factura la curent!

Doi mari sfinți,
cinstiți de creștinii

ortodocși
Creștinii ortodocși se pregătesc, din nou, de o

mare sărbătoare. Pe 23 aprilie, Biserica Ortodoxă îl
cinstește pe Sfântul Mare Mucenic Gheorghe,
purtătorul de biruință. Astfel că, sâmbătă, 21 aprilie,
începând cu ora 8.30, Înaltpreasfințitul Teodosie,
Arhiepiscopul Tomisului, va oficia Sfânta Liturghie la
mănăstirea Colilia. Așezământul monahal este ocrotit
spiritual de către Sf. M. Mc. Gheorghe și este situat în
apropierea localității Râmnicul de Jos, comuna
Cogealac. Luni, 23 aprilie, începând cu ora 8.30,
ierarhul Tomisului va oficia Sfânta Liturghie la biserica
„Sf. M. Mc. Gheorghe” din Constanța (str. Nicolae
Iorga, nr. 12).

De asemenea, vineri, 20 aprilie, Biserica Ortodoxă
Română îl cinstește pe Sfântul Ierarh Teotim,
Episcopul Tomisului, prilej cu care mănăstirea „Sf.
Teotim” de la Murfatlar își cinstește ocrotitorul
dobrogean. Începând cu ora 8.30, IPS Teodosie,
Arhiepiscopul Tomisului, va oficia Sfinta Liturghie.

În calendarul ortodox, Sfântul Teotim este prăznuit
pentru sfinţenia şi minunile sale. A fost ales Episcop al
Tomisului în jurul anilor 380-395. În această calitate el
a participat, în anul 400, la sinodul local de la
Constantinopol, convocat de Sf. Ioan Gură de Aur.
Istoricul bisericesc Sozomen spune despre Sf. Teotim
că era de neam scit şi că purta părul lung, semn că el
se ocupa cu „filosofia monastică” (deci cu viaţa
monahală). Viaţa lui era modestă şi cumpătată, iar
virtuţile şi înţelepciunea l-au făcut cunoscut şi în rândul
hunilor. Sfântul a încercat să-i încreștineze. Barbarii au
crezut că Teotim era bogat și au plănuit să-l ia
prizonier. Braţul celui ce a voit să arunce asupra
sfântului un laţ anume pregătit, a rămas înţepenit în
aer, fiind nevoie de rugăciunea sfântului pentru a-l
elibera.


